



## سياسة الابتكار

تحرص دائرة الاراضي والاملاك في دي دائماً على مواكبة توجهات الحكومة في مجال الإبداع والابتكار وذلك إيماناً منها بأنه حجر الأساس للتطور المستمر، وتسعى أراضي دي لتحقيق رؤيتها عبرتقديم خدمات مبتكرة تلبي احتياجات كافة الفئات المعنية، بما يشمل المتعاملين، والموظفين، والشركاء الاستراتيجيين، والموردين، والمجتمع.

## كما تلتزم دائرة الأراضي و الأملاك في دي بالتالي:

- ١٠ تخلق القيادة بيئة محفزة للإبداع والابتكار والتميز والريادة تركز على الاهتمام بالمبدعين والمتميزين وتشجيعهم وتكريمهم وتقديم القدوة الحسنة لهم.
- ۲. تعزز الدائرة وتجذر ثقافة التميز والريادة والإبداع والابتكار لدى كافة الفئات المعنية من المتعاملين والموظفين والشركاء الاستراتيجيين والموردين والمجتمع.
- ٢. توفر الدائرة قنوات اتصال وتواصل فعالة لضمان تدفق الأفكار والإبداعات وتنظم ملتقيات ابتكارية قائمة على العصف الذهني.
- ٤٠ تؤمن الدائرة بآهمية استثمار الأ فكار الابداعية والرائدة وتجارب التميز الناجحة من خلال المشاركة بها وتعميمها محلياً وإقليمياً
   ودولياً.
- توفر الدائرة المصادر والموارد والأدوات المعرفية والتقنية والمالية والأصول والممتلكات لتعزيز بيئة إبداعية لدورة حياة الأفكار
   وإدارة الابتكار
- البحث عن علاقات مستدامة مع الشركاء وتعزيز التعاون الداخلي والخارجي مع الفئات المعنية والعمل معهم من أجل
   تحقيق الأهداف المشتركة عن طريق التشارك بالخبرات والموارد والمعرفة والحلول المبتكرة.
  - ٧. تقوم الدائرة بدعم الأفكار الابتكارية مع مراعاة تلبية المتطلبات السارية ومراعاة الجوانب الأخلاقية وجوانب الاستدامة.
    - الله المؤسسية. الدائرة لتجذير تعزيز ثقافة الابداع والابتكار في كافة ممارساتها ومبادراتها وعملياتها المؤسسية.
      - ٩. تؤمن الدائرة بأهمية التجربة والاختبار لتقديم حلول مبتكرة
    - ١٠. تحديد المخاطر الناتجة عن عمليات الابتكار وتطبيق أفضل الممارسات لضمان فعالية الإجراءات المتخذة
    - ١١. تكفل الدائرة حقوق ملكية الأفكار والابتكار والإبداع وحيادية دراستها وتقييمها وتوثيق نتائجها وتسويقها.
      - ١٢. تقوم الدائرة بدعم واستقطاب الشركات الناشئة والأفكار الريادية ورعايتها.

تم تعميم هذه السياسة على كافة الفئات المعنية من متعاملين وموظفين وشركاء استراتيجيين وموردين والمجتمع بحيث يتم مراجعة وتحديث السياسة بشكل دوري لتحقيق كفاءة الأداء والتطوير المستمر.

سعادة مراون أحمد بن غليطه

سعادة مراون احمد بن غليط المدير العام













## **Innovation Policy**

Dubai Land Department remains dedicated to aligning with the government's vision for creativity and innovation, recognising them as key drivers of continuous development in achieving its strategic objectives. Our goal is to deliver innovative services that cater to the needs of all stakeholders, including customers, employees, strategic partners, suppliers, and the wider community.

## **Dubai Land Department is committed to:**

- 1. DLD's top management fosters an environment that encourages creativity, innovation, excellence, and entrepreneurship, rewarding talented and creative employees.
- 2. DLD promotes a culture of excellence, leadership, and innovation across all stakeholders, including customers, employees, strategic partners, suppliers, and the community.
- 3. DLD ensures seamless communication channels to facilitate the exchange of ideas and innovations, hosting brainstorming sessions and innovation-focused gatherings.
- 4. DLD values investing in creative ideas and successful experiences, highlighting them locally, nationally, and internationally.
- 5. DLD provides access to knowledge-based tools, technical and financial resources, and necessary assets to nurture a creative environment throughout the innovation lifecycle.
- DLD actively builds sustainable relationships with partners, strengthening internal and external
  collaboration to achieve shared goals by exchanging expertise, resources, knowledge, and innovative
  solutions.
- DLD supports innovative ideas while ensuring they meet applicable regulations, ethical considerations, and sustainability standards.
- 8. DLD integrates creativity and innovation into all its initiatives, practices, and institutional operations.
- 9. DLD values the importance of experimentation and testing in developing and implementing innovative solutions.
- DLD identifies potential risks in the innovation process and applies best practices to ensure effective decision-making and successful outcomes.
- 11. DLD is committed to safeguarding copyrights, innovation, and creativity, ensuring fair evaluation, registration, and marketing of intellectual property.
- 12. DLD is dedicated to attracting, supporting, and sponsoring startups and entrepreneurial ideas, fostering an ecosystem of innovation and growth.

This policy has been communicated to all relevant stakeholders, including customers, employees, strategic partners, suppliers, and the community. It will be periodically reviewed to ensure ongoing effectiveness and continuous improvement.

H.E Marwan Ahmed Bin Ghalita

دائرة الأراضيه الأملاك Land Department





